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M Ø D E R E F E R A T  –  G O D K E N D T  5. OKTOBER 2022 

Forum Studienævnet for Tværkulturelle og Regionale Studier. 

Ordinært møde. 

 

Møde afholdt Onsdag d. 5. oktober 2022 kl. 10:00 til 12:00  

Sted Lokale 10.2.05  

Referent Studienævnssekretær Alex K. Tonnesen  

Til stede 

Birgitte Schepelern Johansen (VIP-Øvrige fag, formand), Mikhail Suslov 

(VIP-Østeuropa), Morten Warmind (VIP-Religion, 1. suppleant), Roman 

Karmaz Larsen (Studerende, Østeuropa), Mathilde Sehested Thormann 

(Studerende, Øvrige fag), Julie Holm Hahnemann (Studerende, 

Mellemøsten), Anton Kock Marcussen (Studerende, Mellemøsten, 2. 

suppleant), Clotho Sif Heller (Studerende, Religion, kommende suppleant), 

Alex K. Tonnesen (sekretær), Jesper Nielsen (Studieleder, observatør), Lise 

Skjøt Møller (AC-vejleder, observatør). 

 

Fraværende: Lucas Emil Zukunft (Studerende, Religion, næstformand), 

Ying Chen (Studerende, Asien), Ulla Prien (VIP-Mellemøsten), Mikkel 

Bunkenborg (VIP-Asien). 

Dagsorden 

1) Formalia 

a. Godkendelse af dagsorden 

b. Godkendelse af referat 

c. Opfølgning 

2) Meddelelser 

a. fra studienævnsformanden 



 

 

SIDE 2 AF 8 i. postmødeafgjorte sager 

b. fra VIP-nævnsmedlemmer 

c. fra studenter-nævnsmedlemmer 

d. fra studieledelsen 

e. fra studievejledningen 

3) Informationspunkter 

a. Årshjul for nyhedsrummet E22-F23 

b. STÅ 2022 

c. Oversigt over U&S sektioner, teams og medarbejdere per 

14/9 2022 

d. Følgebreve vedr. nye bekendtgørelser 

e. Status: Nye/rettede studieordninger 

f. Prorektor på rundtur til studienævnene 

g. Status på studiestartsprøverne, BA, E22 

h. Vedrørende siden 'Evaluering af undervisning' 

i. Revideret aftale til projektorienteret forløb 

j. Møde om læsekurser i tysk og fransk på HUM - 

opsummering og videre proces 

k. Midler til at integrere klima- og bæredygtighedsudfordringer 

i uddannelsesaktiviteter 

l. Nyt fra Studienævnet - slides fra Infomøde 21. september 

2022 

4) Problematikker vedr. eventuel af-anonymisering af vejledere i 

undervisningsevalueringen 

5) Studievejledningens evt. tilstedeværelse under drøftelser af 

postmødeafgjorte sager 

6) Nedsættelse af studienævnets kvote-2-udvalg til BA-optaget pr. 1. 

september 2023 

7) Udvikling af HUMs uddannelseslandskab 

8) Flytning af studienævnsmøde tilbage til den 16. nov. eller evt. en 

anden dag i den uge 

9) Revision af standardforretningsordenen for studienævn på 

Københavns Universitet 

10) Afrapportering fra konferencen Fremtidens uddannelser på KU 

11) Anden runde KA-optag 

12) Forum for studienævn herunder undervisningsevaluering på HUM 

13) Delegationsskrivelse vedr. specialestuderende 

14) Evt. 

 

 

Ad 1.a.) Dagsordenen blev godkendt. 

 

Ad 1.b.) Referat af møde afholdt d. 14. september 2022 blev godkendt. 

 



 

 

SIDE 3 AF 8 Ad 1.c.) Birgitte Schepelern Johansen meddelte at hun har deltaget i et 

møde om kvote-2-optaget jf.: https://studier.ku.dk/bachelor/ansoegning-og-

optagelse/kvote-2/  

 

Ad 2.a.) Birgitte Schepelern Johansen meddelte at der afholdes valg af 

studerende til Studienævnet for Tværkulturelle og Regionale Studier jf.: 

https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/aktuelle-valg/opstilling/Sider/default.aspx 

De studerende der ønsker at stille op, skal melde sig senest 27. oktober 2022 

kl. 14 i dette elektroniske system: 

https://e-vote.dk/e-valg-kandidatanmeldelse/faces/logon  

eller ved bruge af denne liste: https://kunet.ku.dk/om-

ku/valg/Documents/kandidatopst-rang22.pdf  

eller denne liste: https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/kandidatopst-

side22.pdf  

Alex K. Tonnesen meddelte i slutningen af mødet, under den lukkede del, 

om naturen af nogle postmødeafgjorte sager. 

 

Ad 2.b.) Mikhail Suslov meddelte at udlandsopholdet på BA i 

Østeuropastudier fortsat ikke kan være i Rusland pga. krigen i Ukraine. 

 

Ad 2.c.) Julie Holm Hahnemann meddelte at der er blevet afholdt 

generalforsamling i fagrådet for mellemøststudier. Clotho Sif Heller 

meddelte at der er blevet afholdt generalforsamling i fagrådet for religion. 

Mathilde Sehested Thormann meddelte at hun ikke stiller op til 

studienævnet ved det forestående valg. 

 

Ad 2.d.) Jesper Nielsen meddelte at han deltager i en styregruppe vedr. 

fremtidig organisering af studievejledningen på HUM, at der er blevet 

afholdt et møde i Fakultetets Uddannelsesudvalg (FUU) bl.a. omhandlende 

sårbare studerende, jf.: https://kunet.ku.dk/fakultet-og-institut/hum/udvalg,-

r%C3%A5d-og-n%C3%A6vn/Sider/fakultetets-uddannelsesudvalg.aspx  

samt at der er blevet bevilget nogle penge fra en studiemiljøpulje til nogle 

relevante tiltag. 

 

Ad 2.e.) Lise Skjøt Møller meddelte at der nu findes dette onlinekursus i 

studieteknik: https://absalon.ku.dk/enroll/MHNJRR  

https://studier.ku.dk/bachelor/ansoegning-og-optagelse/kvote-2/
https://studier.ku.dk/bachelor/ansoegning-og-optagelse/kvote-2/
https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/aktuelle-valg/opstilling/Sider/default.aspx
https://e-vote.dk/e-valg-kandidatanmeldelse/faces/logon
https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/kandidatopst-rang22.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/kandidatopst-rang22.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/kandidatopst-side22.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/valg/Documents/kandidatopst-side22.pdf
https://kunet.ku.dk/fakultet-og-institut/hum/udvalg,-r%C3%A5d-og-n%C3%A6vn/Sider/fakultetets-uddannelsesudvalg.aspx
https://kunet.ku.dk/fakultet-og-institut/hum/udvalg,-r%C3%A5d-og-n%C3%A6vn/Sider/fakultetets-uddannelsesudvalg.aspx
https://absalon.ku.dk/enroll/MHNJRR


 

 

SIDE 4 AF 8  

Ad 3.a.) Der informeredes om et årshjul for nyhedsrummet E22-F23. Det 

viser hvornår der vil blive sendt studiebeskeder til de studerende. 

 

Ad 3.b.) Der informeredes om STÅ-produktionen 2022 jf.: 

https://us.ku.dk/studiestatistik/studiestatistikker/produktion/STAA_2022.xls

x  

 

Ad 3.c.) Der informeredes om en oversigt over U&S sektioner, teams og 

medarbejdere per 14/9 2022. 

 

Ad 3.d.) Der informeredes om nogle følgebreve vedr. nye bekendtgørelser 

jf. fx: https://sar.cbs.dk/wp-content/uploads/2022/09/Folgebrev-til-

universiteterne-eksamensbkg.pdf  

 

Ad 3.e.) Der informeredes om nogle nye/rettede studieordninger som er 

uploadet til: https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/  

 

Ad 3.f.) Der informeredes om en rundtur til studienævnene på Københavns 

Universitet som Prorektor for uddannelse Kristian Cedervall Lauta er på.  

Han vil blive inviteret til at besøge Studienævnet for Tværkulturelle og 

Regionale Studier i forårssemesteret 2023. 

 

Ad 3.g.) Der informeredes om en status på studiestartsprøverne, BA, E22. 

Andelen af studerende, der ikke består studiestartsprøven, er stadig stigende: 

 

 

Ad 3.h.) Der informeredes om denne side 'Evaluering af undervisning': 

https://kunet.ku.dk/fakultet-og-institut/tors/undervisning/Sider/default.aspx  

https://us.ku.dk/studiestatistik/studiestatistikker/produktion/STAA_2022.xlsx
https://us.ku.dk/studiestatistik/studiestatistikker/produktion/STAA_2022.xlsx
https://sar.cbs.dk/wp-content/uploads/2022/09/Folgebrev-til-universiteterne-eksamensbkg.pdf
https://sar.cbs.dk/wp-content/uploads/2022/09/Folgebrev-til-universiteterne-eksamensbkg.pdf
https://hum.ku.dk/uddannelser/aktuelle_studieordninger/
https://kunet.ku.dk/fakultet-og-institut/tors/undervisning/Sider/default.aspx


 

 

SIDE 5 AF 8  

Ad 3.i.) Der informeredes om denne reviderede aftale til projektorienteret 

forløb: 

https://kunet.ku.dk/studie/studieindhold/HUM/Kurser%20og%20undervisni

ng/Aftale%20om%20projektorienteret%20forl%C3%B8b%20-%20Tors.pdf  

 

Ad 3.j.) Der informeredes om et møde om læsekurser i tysk og fransk på 

HUM - opsummering og videre proces jf.: 

https://www.ft.dk/RIPdf/samling/20211/aktstykke/aktstk158/20211_aktstk_

anmeldt158.pdf  samt jf.: https://cip.ku.dk/projekter-og-

samarbejdsaftaler/sprogstrategisk-

satsning/udviklingsmidler/pilotprojekter/hum/laesefaerdighed/  

 

Ad 3.k.) Der informeredes om nogle midler til at integrere klima- og 

bæredygtighedsudfordringer i uddannelsesaktiviteter jf.: 

https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/sider/sog-midler-til-at-integrere-

klima-og-baeredygtighedsudfordringer-i-uddannelsesaktiviteter.aspx  

 

Ad 3.l.) Der informeredes om disse slides fra Infomøde 21. september 2022: 

 

 

https://kunet.ku.dk/studie/studieindhold/HUM/Kurser%20og%20undervisning/Aftale%20om%20projektorienteret%20forl%C3%B8b%20-%20Tors.pdf
https://kunet.ku.dk/studie/studieindhold/HUM/Kurser%20og%20undervisning/Aftale%20om%20projektorienteret%20forl%C3%B8b%20-%20Tors.pdf
https://www.ft.dk/RIPdf/samling/20211/aktstykke/aktstk158/20211_aktstk_anmeldt158.pdf
https://www.ft.dk/RIPdf/samling/20211/aktstykke/aktstk158/20211_aktstk_anmeldt158.pdf
https://cip.ku.dk/projekter-og-samarbejdsaftaler/sprogstrategisk-satsning/udviklingsmidler/pilotprojekter/hum/laesefaerdighed/
https://cip.ku.dk/projekter-og-samarbejdsaftaler/sprogstrategisk-satsning/udviklingsmidler/pilotprojekter/hum/laesefaerdighed/
https://cip.ku.dk/projekter-og-samarbejdsaftaler/sprogstrategisk-satsning/udviklingsmidler/pilotprojekter/hum/laesefaerdighed/
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/sider/sog-midler-til-at-integrere-klima-og-baeredygtighedsudfordringer-i-uddannelsesaktiviteter.aspx
https://kunet.ku.dk/nyhedsrum/nyheder/sider/sog-midler-til-at-integrere-klima-og-baeredygtighedsudfordringer-i-uddannelsesaktiviteter.aspx


 

 

SIDE 6 AF 8 

  

Ad 4) Studienævnet drøftede nogle problematikker vedr. eventuel af-

anonymisering af vejledere i undervisningsevalueringen. 

Studienævnet vedtog ikke at gennemføre en sådan. Dvs. den forsøgsordning 

med af-anonymisering som har været påtænkt, iværksættes ikke alligevel, 

og vejlederne/underviserne, samt de studerende, forbliver anonyme i 

evalueringen, i samme grad og i samme situationer, som de hidtil har været 

det. 

Studienævnets undervisningsevalueringsudvalg vil gå videre med hvorledes 

erfaringer fra evaluering af undervisning og vejledningsforløb kan bruges og 

deles på hensigtsmæssig facon, bl.a. med henblik på at 

vejledere/undervisere kan lære af hinandens erfaringer, uden at der finder 

mere af-anonymisering sted end hidtil. 

 

Ad 5) Studienævnet vedtog en ny praksis efter hvilken studievejledningen 

må være til stede under drøftelser af postmødeafgjorte sager i slutning af 

mødet på hvert andet studienævnsmøde fra og med mødet d. 26. oktober 

2022, hvor Ulla Prien (fast medlem af studienævnets merit- og 

dispensationsudvalg) og Alex K. Tonnesen (studienævnssekretær) fortæller 

om sager uden at vise dem på storskærmen og uden at nævne navne eller 

lign., dvs. i anonymiseret form. På de andre møder deltager 

studievejledningen ikke, og sager vises på storskærmen som hidtil. 

 

Ad 6) Studienævnet udpegede de første medlemmer til sit kvote-2-udvalg til 

BA-optaget pr. 1. september 2023, nemlig Ulla Prien (VIP), Morten 

Warmind (VIP) og Clotho Sif Heller (studerende). 

 



 

 

SIDE 7 AF 8 Punktet sættes på næste studienævnsmøde mhp. på udpegelse af flere 

medlemmer til udvalget, så det kommer til at bestå af mindst 3 VIP’ere og 3 

studerende, evt. flere personer. 

 

Ad 7) Studienævnet drøftede udviklingen af HUMs uddannelseslandskab jf.: 

https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-

uddannelseslandskab/Sider/default.aspx  

Birgitte Schepelern Johansen oplyste at denne rapport er blevet 

offentliggjort: https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-

uddannelseslandskab/Documents/Rapport_Scenarier_oktober_2022_udkast.

pdf  

Jesper Nielsen oplyste at der vil blive afholdt et møde for studerende om 

emnet tirsdag den 25. oktober 2022 kl. 16:30-18:00. 

 

Ad 8) Studienævnet flyttede det studienævnsmøde der tidligere er blevet 

flyttet bort fra onsdag d. 16. november 2022 kl. 10:00 – 12:00 tilbage til 

onsdag d. 16. november 2022 kl. 10:00 – 12:00. 

 

Ad 9) Studienævnet drøftede en forestående revision af denne 

standardforretningsorden for studienævn på Københavns Universitet: 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Standardforretnings

orden_for_studien_vn_ved_K_benhavns_Universitet_-_2015.pdf  

 

Ad 10) Birgitte Schepelern Johansen afrapporterede fra konferencen 

Fremtidens uddannelser på KU: 

https://eventsignup.ku.dk/fremtidensuddannelser/  

 

Ad 11) Jesper Nielsen oplyste at der vil være mulighed for at søge optag på 

KA-uddannelser i anden runde-optaget, hvis der er ledige pladser på den 

pågældende KA-uddannelse, ved fremtidige optag på ToRS’ KA-

uddannelser. 

Studerende bør dog, hvis det på nogen måde er muligt, søge i første runde, 

dvs. før første ansøgningsfrist, nemlig den frist der forud for studiestart 1. 

september ligger 1. marts og den frist der forud for studiestart 1. februar 

ligger 15. oktober jf. fx: https://studier.ku.dk/kandidat/mellemoestens-sprog-

og-samfund/ansoegning-og-optagelse/retskrav/  

 

https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Sider/default.aspx
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Documents/Rapport_Scenarier_oktober_2022_udkast.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Documents/Rapport_Scenarier_oktober_2022_udkast.pdf
https://kunet.ku.dk/om-ku/temaer/udvikling-af-hums-uddannelseslandskab/Documents/Rapport_Scenarier_oktober_2022_udkast.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Standardforretningsorden_for_studien_vn_ved_K_benhavns_Universitet_-_2015.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Standardforretningsorden_for_studien_vn_ved_K_benhavns_Universitet_-_2015.pdf
https://eventsignup.ku.dk/fremtidensuddannelser/
https://studier.ku.dk/kandidat/mellemoestens-sprog-og-samfund/ansoegning-og-optagelse/retskrav/
https://studier.ku.dk/kandidat/mellemoestens-sprog-og-samfund/ansoegning-og-optagelse/retskrav/


 

 

SIDE 8 AF 8 Ad 12) Studienævnet drøftede nogle emner der havde været oppe på et 

møde afholdt i Forum for studienævn, herunder emnet 

undervisningsevaluering på HUM jf. bl.a.: 

https://uddannelseskvalitet.ku.dk/docs/procedurer-og-

retningslinjer/Retningslinjer_for_undervisningsevalueringRR.pdf  

Punktet: ”Pilotprojekt om undervisningsevaluering?” blev sat på næste 

møde. 

 

Ad 13) Studienævnet vedtog denne delegationsskrivelse vedr. 

specialestuderende: 

https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Delegationsskrivels

e_vedr_specialestuderende.pdf  

 

Ad 14) Intet. 

https://uddannelseskvalitet.ku.dk/docs/procedurer-og-retningslinjer/Retningslinjer_for_undervisningsevalueringRR.pdf
https://uddannelseskvalitet.ku.dk/docs/procedurer-og-retningslinjer/Retningslinjer_for_undervisningsevalueringRR.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Delegationsskrivelse_vedr_specialestuderende.pdf
https://tors.ku.dk/ominstituttet/studienaevn/dokumenter/Delegationsskrivelse_vedr_specialestuderende.pdf

	Til stede
	Dagsorden

